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Protokół nr 31/23 

z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
 i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku  

 z dnia 27 listopada  2023 roku  
 
 
 

1. Otwarcie obrad Komisji.   
  

W dniu 27 listopada 2023 roku o godzinie 13:30 Przewodniczący Komisji Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku - Pan Mariusz 
Bladoszewski dokonał otwarcia obrad Komisji. Powitał wszystkich członków komisji oraz 
zaproszonych gości w osobie Starosty Włocławskiego - Romana Gołębiewskiego, Skarbnika 
Powiatu – Jolantę Sakowską, Naczelnika Wydziału Zarządzania, Administracji 
i Bezpieczeństwa - Pana Adama Rejmaka.  
Lista obecności osób zaproszonych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

2. Stwierdzenie quorum.  
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach uczestniczą 
4 osoby, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane quorum,  
a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 2  do niniejszego protokołu. 
 

3. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Komisji - poinformował, że wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku, 
członkowie komisji otrzymali porządek obrad z którym można było się zapoznać.  
Przewodniczący Komisji  zadał pytanie  członkom  komisji, czy  mają  jakieś uwagi do 
porządku obrad?  Nie było żadnych uwag. Wobec braku uwag  Przewodniczący Komisji  
zapytał, kto jest za przyjęciem zaproponowanego porządku obrad  i przeprowadził procedurę 
głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-4 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła zaproponowany porządek obrad składający się z 10  punktów w brzmieniu: 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad Komisji.  
2. Stwierdzenie quorum.  
3. Przyjęcie porządku obrad.  
4. Przyjęcie protokołu nr 30/23 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 

i Porządku Publicznego z dnia  22 września  2023 roku. 



5. Analiza i wyrażenie  opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata  2024 – 2040.  

6. Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na 2024 rok.  

7. Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały  w sprawie programu zapobiegania  
przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta 
Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2024 – 2028 w części dotyczącej Powiatu 
Włocławskiego.  

8. Opracowanie projektu planu pracy Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego na rok 2024.  

9. Sprawy różne 
10. Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.   

 
4.  Przyjęcie protokołu nr 30/23 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa  

i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku  z dnia 22  września  2023 roku. 
 

Przewodniczący Komisji - poinformował członków Komisji, że z ostatniego posiedzenia 
komisji został sporządzony protokół, który był do wglądu w Kancelarii Przewodniczącego 
Rady. Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają uwagi do protokołu 
nr 30/23 z dnia  22 września  2023 roku? Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał, 
kto jest za przyjęciem protokołu nr 30/23 z dnia 22 września 2023 roku i przeprowadził 
procedurę głosowania.  
 
Wyniki głosowania: 
Za-4 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła protokół nr 30/23 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego Rady Powiatu we Włocławku z dnia  22 września 2023 roku. 
 

5. Analiza i wyrażenie  opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej  Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata  2024 – 2040.  

 
Przewodniczący Komisji – poprosił  Skarbnika Powiatu o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata  2024 
– 2040.  
Skarbnik Powiatu - powiedziała, że WPF została przygotowana na lata 2024-2040. Art. 30 
ustawy o finansach publicznych stanowi, że sporządzenie projektu WPF należy  wyłącznie do 
zarządu powiatu. WPF zawiera prognozę długu, spłatę zobowiązań, dochody, wydatki, 
przychody, rozchody. Wszystko to jest określone w załączniku nr 1 do wieloletniej  prognozy 
i załącznik nr 2, w którym przedstawione są przedsięwzięcia, które będzie się realizować 
w perspektywie następnego roku i kolejnych.  
Przewodniczący Komisji zapytał członków komisji, czy mają jakieś pytania? Nie było żadnych 
pytań. W związku z brakiem pytań Przewodniczący komisji zapytał, kto jest za pozytywnym 
rozpatrzeniem projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata  2024 – 2040.  
 



Wyniki głosowania: 
Za – 4 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata  2024 – 2040.  
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata  2024 – 2040 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 

6. Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na 2024 rok.  

 
Przewodniczący Komisji –  poprosił  Skarbnika Powiatu o przedstawienie projektu uchwały 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2024 rok.  
Skarbnik Powiatu – powiedziała, jeżeli chodzi o sam budżet na rok przyszły, to został 
przedstawiony w jakich wielkościach on się zamknie. Jeżeli chodzi o dochody budżetu, to będą 
one wynosiły 165 213 413,94 zł. Dochody bieżące z tego to 118 552 074,10 zł, a dochody 
majątkowe to 46 661 339,84 zł. 
Planowane dochody powiatu z tytułu subwencji ogólnej na rok 2024 będą wynosiły                             
57 247 436 zł. W stosunku do roku 2023 wzrosły ogółem o kwotę 15 718 978 zł, w tym część 
wyrównawcza wzrosła o 14 385 901 zł, część równoważąca spadła o kwotę 2 298 098 zł, 
a część subwencji oświatowej wzrosła o kwotę 3 631 175 zł i będzie wynosiła 19 175 198 zł. 
Planowane dochody powiatu  z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób 
fizycznych w stosunku do roku bieżącego w/g informacji wstępnej  z Ministerstwa Finansów, 
wzrosły  5 438 506 zł i są planowane na poziomie 20 691 457 zł. Dochody z tytułu udziału we 
wpływach z podatku dochodowego od osób prawnych, będą wynosiły 979 872 zł i wzrosły 
o 223 273 zł. Wielkość dotacji wojewody kujawsko-pomorskiego na rok 2024 będzie wynosiła 
8 679 700 zł, w tym na zadania własne powiatu to jest wielkość 5 386 600 zł i na zadania 
zlecone z administracji rządowej 3 293 100 zł. Szczegółowa informacja do planowanych 
dochodów, stanowi załącznik nr 1. Jeżeli chodzi o stronę wydatków budżetu na rok przyszły 
została ona zaplanowana w wysokości 181 388 016, 44 zł, z tego wydatki bieżące to 
105 515 916,74 zł, z tego wydatki jednostek budżetowych to 92 473 234,74 zł. Jeżeli chodzi 
o wydatki majątkowe to zostały zaplanowane na poziomie 75 872 099,70 zł i 41,83% ogółem 
planów wszystkich wydatków w budżecie, szczegółowa informacja - załącznik nr 2. Budżet 
jest niezrównoważony, deficyt budżetu to 16 174 602,50 zł i pokryty będzie z planowanych do 
zaciągnięcia kredytów lub pożyczek długoterminowych. Zostały  zaplanowane rezerwy na 
ogółem kwotę 1 000 000 zł, rezerwa ogólna to 200 000 zł,  rezerwy celowe to 800 000 zł, na 
zarządzanie kryzysowe 210 000 zł, wydatki bieżące w oświacie i edukacji 80 000 zł,  na 
wydatki bieżące w opiece społeczne - 80 000 zł i w administracji – 80 000 zł.  Są to wydatki na 
nieplanowane zdarzenia. Również rezerwa na inwestycje i zakupy inwestycyjne została 
zaplanowana w wysokości 350 000 zł. Wydatki bieżące na zadania oświatowe zaplanowano 
w wysokości 24 071 955 zł, bez zadań inwestycyjnych, które w przyszłym roku w oświacie 
stanowią wielkość 4 898 559,78 zł. Uwzględniają one zaplanowane dotacje podmiotowe dla 
szkół niepublicznych w kwocie 2 543 983 zł.  Subwencja  to 19 175 198 zł, więc kwota 
niedoboru, to jest 4 896 757 zł. Zaplanowano również 21 082 976 zł na wydatki dotyczące 
domów pomocy społecznej – 4 powiatowe i 5 na prowadzenie o zasięgu ponadgminnym. 
Kwota na ten piąty dom to jest zaplanowana w wysokości 1 775 433 zł. Jeżeli chodzi o wydatki 
majątkowe, planuje się wraz z rezerwą, w tej wysokości, które  zostały przedstawione i 
uwidocznione w załączniku nr 3, gdzie są rozpisane wszystkie zadania inwestycyjne, według 



działów, rozdziałów i paragrafów, i wielkościach ogólnych, czyli ta kwota wydatków na 
inwestycje zaplanowane, na przyszły rok wraz z rezerwą to 75 872 099,70 zł. Zaplanowane 
zadania inwestycyjne w Powiatowym Zarządzie Dróg to jest kwota 42 678 234,32. W tej 
kwocie mieści się dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. To jest wielkość 
8 206 708,91 zł. Z Rządowego Funduszu Polski Ład  Program Inwestycji Strategicznych to 
13 930 665,11 zł z udziału środków unijnych – RPO to kwota 6 142 831 zł. Na realizację zadań 
inwestycyjnych na drogach powiatowych i na zakupach inwestycyjnych, to kwota własnych 
środków powiatu - 14 398 039,30 zł. Ponadto zaplanowano takie zadania inwestycyjne, jak 
budowa budynku dydaktyczno – warsztatowego przy ZS w Kowalu. Jest to zadanie 
zaplanowane z dofinansowaniem na lata 2024 – 2025 w kwocie całego zadania to 5 814 347 zł 
a z udziałem środków unijnych w kwocie 4 932 878,12 zł, fundusze unijne są dla kujaw 
i pomorza na lata 2021 - 2027 z tym, że na rok 2024 kwota wydatków to 2 912 654,01 zł  a na 
2025 r. – 2 901 693,01 zł. Dokumentacja na to zadanie została w bieżącym roku sfinansowana. 
Termomodernizacja budynku ZS w Lubrańcu -  cała wartość zadania do 4 114 231,55 zł. 
Finansowanie na lata 2024 -2025. Środki unijne zaplanowane w tym zadaniu na te lata to kwota 
3 352 596,82 zł. W ramach zintegrowanych inwestycji terytorialnych, polityka terytorialna na 
lata 2021 -2027 kwota wydatków w roku przyszłym to 1 985 905,78 zł a na 2025 r.  - 
1 975 115,57 zł.  Również zadanie, które zostało zaplanowane w perspektywie 2024 -2025, jest 
zadanie pod nazwą zakup aparatu rezonansu magnetycznego wraz z dostosowaniem 
pomieszczeń Powiatowego Centrum Zdrowia. Wartość całego zadania to 7 506 887,38 zł.  
Kwota dofinansowania ze środków unijnych w ramach funduszy kujaw i pomorza 2021 – 2027 
to 6 210 854,27, na rok 2024 kwota wydatkowo zaplanowana to 3 673 248,70 zł a na rok 2025 
to 3 653 443,68 zł. Kolejne zadania już w perspektywie przyszłego roku, to zadanie pod nazwą 
wymiana źródeł ciepła w jednostkach organizacyjnych powiatów i zadanie ma wielkość 
6 310 917, 90 zł, w tym środki unijne to 5 280 980,21 zł. Inwestycja zaplanowana w ramach 
zintegrowanych inwestycji terytorialnych, polityka terytorialna 2021-2027. Budowa nowego 
boiska wielofunkcyjnego przy Powiatowym Centrum Kształcenia Zawodowego 
i Ustawicznego w Chodczu. - w tym roku były dokumentacje zlecone, zadania wpisane 
w wieloletnią prognozę finansową i obejmują lata 2023-2024. Tu jest dofinansowanie 
z programu Ministerstwa Sportu i Turystyki, projekt Olimpia w kwocie 2 650 000 zł.  Ogółem 
wartość zadania to 8 679 988 zł i budowa nowego boiska przy ZS w Lubrańcu Marysinie -  
dofinansowanie z projektu Olimpia 2 800 000 zł. Kwota zaplanowana na przyszły rok na 
zadanie to 8 679 980 zł. Również renowacja budynku Starostwa Powiatowego we Włocławku, 
zadanie jest realizowane z dofinansowania z Rządowego Funduszu Ochrony Zabytków Polski 
Lad. Powiat otrzymał promesę na kwotę 400 000 zł i zadanie będzie realizowane w roku 
przyszłym. W ramach budżetu przyszłego roku zostały również zaplanowane wydatki związane 
z transportem zbiorowym. Na ten cel zaplanowano kwotę po stronie wydatków w wysokości 
3 772 884,74 zł z planowanym dofinansowaniem z funduszu rozwoju przewozów 
autobusowych w kwocie 1 967 801,10 zł. Po stronie kosztów własnych, to jest wielkość 
1 805 083,64 zł.  Kwota może uleć zmianie w trakcie roku w związku ze sprzedażą biletów na 
liniach autobusowych. W załączniku nr 5 jest zostawienie planowanych kwot dotacji 
udzielanych z budżetu powiatu. Jeżeli chodzi o całą kwotę udzielanych dotacji, to wielkość 
8 462 011 zł, w tym dotacje celowe dla jednostek samorządu terytorialnego to 2 512 215 zł.  
Dotacje dla jednostek spoza sektorów, sektora finansów publicznych to 3 405 813 zł oraz 
dotacje podmiotowe spoza sektorów finansów publicznych, to 2 543 983 zł. Zaplanowano 
między innymi w dotacjach kwotę 400 000 zł  na ochronę zabytków, na ochotnicze straże – 
600 000 zł, na stowarzyszenia w zakresie kultury fizycznej 400 000 zł. Zaplanowane zostały 
w wydatkach, zarówno inwestycyjnych, jak i bieżących, na tzw. fundusze celowe wsparcia, 
zarówno policji, jak i komendy państwowej straży pożarnej. Jeżeli chodzi o policję - to 109 000 
zł,  jeżeli chodzi o komendę wojewódzką państwowej straży pożarnej, to 100 000 zł. Dochody 



i wydatki na rok 2024, na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 
zleconych ustawami planuje się w wysokości 3 293 100 zł, co zostało przedstawiane 
w załączniku nr 6 do projektu budżetu. 
Przewodniczący Komisji -  zapytał członków komisji, czy mają jakieś pytania odnośnie 
projektu uchwały?  
Radny Marek Jaskulski – powiedział, że oczywiście ten budżet jest nadal rozwojowy. 
Natomiast mam kilka pytań, może wątpliwości. Pokaźną kwotą, jeśli chodzi o wpływy do 
budżetu jest kwota z podatku dochodowego od osób fizycznych Pit. Jak przedstawiła Pani 
Skarbnik, ta progresja w stosunku do ubiegłego roku, ubiegłego budżetu to jest około 
5 milionów. To jest duża kwota. Czy nie ma związku z tym, że polityka państwa może się 
zmienić na skutek sytuacji wewnętrznej, ale i pewnych okoliczności zewnętrznych? Czy nie 
ma tutaj jakiegoś niebezpieczeństwa, bo każda różnica powiedzmy o 10-15-20%  to już  są 
spore pieniądze. Druga sprawa, w materiałach, które otrzymujemy na każdą sesję,  ostatnia  
była  w październiku, między bieżącymi, wydatkami, dochodami,  luka, wynosiła około 40 
milionów. Tu z kolei w budżecie na przyszły rok planuje się deficyt około 16 milionów, no nie 
ukrywam  podobnie było w poprzednich latach. Wydaje mi się, że saldo, stan budżetu, wynik 
budżetu na koniec roku może mieć wpływ na to, co będzie w przyszłym roku. Jak państwo 
przewidują?  Pytanie dlatego kieruję, ponieważ zdaję sobie  sprawę, że nasi mieszkańcy główną 
wagę przywiązują  do inwestycji i dróg,  nowych budynków, remontów, chodników itd. 
Natomiast co do wielkości zapisanych w budżecie  liczb, kwot  może 10% może mniej. 
Niemniej jednak tak się składało, że 5 lat temu na końcu  tamtej  kadencji budżet był ze sporą  
nadwyżką. Tak się szczęśliwie i dobrze układało, że kolejne lata, mimo że to były lata, budżety 
pro inwestycyjne, też była ta nadwyżka.  
Starosta Włocławski - powiedział, że jeżeli chodzi o uchwalanie budżetu Powiatu 
Włocławskiego odnośnie pierwszej części pytania. Wpływy  Pit -u, mimo że w tym roku są 
większe od wpływu w roku poprzedniego, tak jak powiedział pan radny, około 5 milionów 
złotych, samorząd  powiatu w ostatnich latach stracił na nich bardzo dużo. Tylko ubytek 
w zeszłym roku, to jest kwota około 10 milionów złotych.  Pewnie w tym roku byłaby dużo 
większa, w zeszłym roku zrekompensowano nam tą kwotę na skutek reformy podatkowej 
w kwocie 3 miliony 400 tysięcy złotych, czyli jak łatwo policzyć tylko w zeszłym roku 
w porównaniu z wpływami z poprzedniego systemu, tak to nazwę podatkowego, byliśmy 
stratni 7 milionów złotych, a te straty następują już od kilku lat i z roku na rok rosną, bo wpływy 
podatkowe są coraz większe i kwotowo ta różnica wychodzi większa. Rozwiązaniem tego 
problemu miała być subwencja rozwojowa, którą przyjęto ustawowo i która miała być należna 
samorządom. Mimo obowiązującej cały czas ustawy, nikt jej nie uchylił.  Minister finansów  
subwencji rozwojowej na przyszły rok nie zaplanował, więc na wpływach z pitu dodając do 
tego wzrost kosztów, inflację, wiele różnych zobowiązań jesteśmy na bardzo dużym minusie 
w porównaniu z poprzednimi latami. Jedynym malutkim plusem i to też się  przewijało w pana 
wypowiedzi jest to, że teraz  pit otrzymujemy w 12 równych ratach i on tak jakby 
w cudzysłowie  jest zagwarantowany na rok 2023 czy 2024, nie tak jak było w poprzednim 
systemie, że wpływ tutaj miała sytuacja gospodarcza, że te wpływy mogły być większe, 
mniejsze. Zawsze towarzyszyła temu niepewność szczególnie, to czuliśmy wtedy, kiedy 
nadszedł COVID i te wpływy tąpnęły z dnia na dzień  znacząco. W nowym systemie jest to 
12 równych  rat  przekazywanych, podobnie jak subwencję, czyli to co zaplanowane w budżecie 
mamy gwarancję, że to wpłynie. Gwarancję też mieliśmy subwencji  rozwojowej, ale jej nie 
ma, która miała te straty zrekompensować. To jest to, o czym mówi się we wszystkich 
samorządach, o problemie zbilansowania dochodów bieżących z wydatkami, to przede 
wszystkim ubytki w picie, które dotknęły  nie tylko powiatu włocławskiego tylko wszystkich 
innych samorządów. Co do kwestii deficytu? Poprzednia kadencja została zakończona 
nadwyżką 6 milionów złotych, czyli stosunkowo, czy dużą, czy małą 6 600  dokładnie, czy 



dużą, czy małą pozostawiam państwu w ocenie. Myślę, że realny deficyt, na który zaciągniemy 
kredyt w 2023 roku, tu jest kwota do 18 milionów złotych i to jest raczej w tej chwili pewne, 
jeżeli nic nadzwyczajnego przez ten miesiąc się nie wydarzy. Jest to około 8% budżetu. Myślę 
rozsądna ilość tym bardziej, że tylko w roku 2023 realizujemy inwestycji za ponad 90 milionów 
złotych. Rok wcześniej było to ponad 60 milionów złotych, także te środki zaciągane są na 
rozwój powiatu. Mało tego praktycznie wszystkie inwestycje realizowane są ze znaczącym 
udziałem środków zewnętrznych, i także wszystkie inwestycje zaplanowane w roku 2024 są 
z udziałem środków zewnętrznych. Myślę, że planujemy realny deficyt około 15-16 milionów 
złotych na rok 2024.  

             Przewodniczący Komisji – zapytał, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania? Nie było już żadnych 
pytań. W związku z brakiem  pytań,  Przewodniczący komisji zapytał, kto jest za pozytywnym 
rozpatrzeniem projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 
2024 rok.  

 
Wyniki głosowania: 
Za – 4 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na 2024 rok.  
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2024 rok stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 

7. Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie programu 
zapobiegania  przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2024 – 2028 
w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego.  

 
Przewodniczący Komisji – poprosił Naczelnika Wydziału Zarzadzania, Administracji 
i Bezpieczeństwa o przedstawienie projektu uchwały.  
Naczelnik Wydziału Zarzadzania, Administracji i Bezpieczeństwa – powiedział, że plan, 
który jest przedmiotem dzisiejszej analizy, program zapobiegania przestępczości oraz ochrony 
bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego został Państwu przedstawiony, gdzie w 
szczegółach można było się zapoznać. Ja tylko podkreślę takie tendencje i ogólne zarysy, które 
zostały tutaj udostępnione, między innymi sam fakt wynikający z tabeli, którą Państwo macie 
od razu na pierwszej stronie. Tak naprawdę w różnych obszarach przestępczości rysuje się 
tendencja spadkowa. Oczywiście w pojedynczych  przypadkach są wzrosty przestępczości, ale 
jest to tylko jeden z obszarów. W tym programie mamy szereg innych obszarów, które w 
zasadzie są charakterystyczne dla naszego regionu Włocławka, regionu Powiatu 
Włocławskiego.  Między innymi zagrożenie powodzią. I to nie tylko z  terenów osiedla Zawiśla, 
czy terenów przybrzeżnych rzeki Zgłowiączki. Znaczna część obszarów samej Rybnicy i 
powiatu włocławskiego jest zagrożona. To w jakim stopniu jest zagrożona wynika z wielu 
czynników. Faktem jest, że takie zagrożenie my w powiecie mamy. Generalnie jesteśmy na to 
przygotowani, co wynika właśnie między innymi z tego programu. Inny obszar zagrożenia to 
są zagrożenia spowodowane awariami, możliwe zagrożenia spowodowane awariami 
przemysłowymi. Tutaj mamy głównie możliwość  zagrożenia  przez Anwil Włocławek,  który 
na przestrzeni lat pokazuje nam, że tam ta prewencja jest prowadzona bardzo sprawnie i nie ma 
specjalnego wpływu zarówno na obszar miasta jak i na obszar powiatu. W Anwil Włocławek  
dysponują własnymi środkami, własną strażą pożarną przemysłową, ochroną chemiczną, 



przeciwchemiczną. Tak więc tutaj jak dotychczas nie odnotowano specjalnych zagrożeń  dla 
miasta  Włocławka. W samym mieście Włocławek dość dużym zagrożeniem jest  RUM 
Chłodnia, gdzie jest  duże skupisko amoniaku. Tu można by się ewentualnie jakiś zagrożeń  
chemicznych  spodziewać, ale ostatnie lata i w ogóle przestrzeń na przełomie lat pokazuje, że 
tam gdzie były awarie, to prewencja też była sprawna. O zagrożeniach jeszcze można mówić 
innych tj. odłącznik gazu, i innych zagrożeniach  przemysłowych, ale generalnie one są 
monitorowane i są pod kontrolą. Inne zagrożenia to możliwość zagrożenia pożarem, 
szczególnie tutaj w centrum miasta, gdzie jest skupisko budynków starszych, te z elementami 
drewnianymi.  To stwarza jakąś tam możliwość zagrożenia. Tych pożarów jest mniej niż było 
kiedyś.  To wynika między innymi  z prewencji i z lepszego wyposażenia,  lepszej współpracy 
ochotniczych straży pożarnych z państwową strażą pożarną,  jak wskazują  różnego rodzaju 
analizy. Anomalie pogodowe które czasami dotykają  nasz region.  Musimy sobie powiedzieć 
otwarcie, że anomalie pogodowe akurat w naszym makroregionie nie występują często. 
Jesteśmy tutaj takim regionem jak wskazują badania, analizy, że omijają nas kataklizmy 
związane z anomaliami pogodowymi. Jeżeli chodzi o  epidemię to ten obszar zagrożeń, dotyczy 
całej Polski.  Mieliśmy poważną epidemię wydaje się, że jest ona opanowana, ale  też tak do 
końca nie możemy być pewni. Trzeba tylko podkreślić, że  właśnie do kompetencji Rady 
Powiatu należy zgodnie z artykułem 38a. ustawy o samorządzie powiatowym zatwierdzenie 
przyjęcie uchwały  zatwierdzający taki program.   

             Przewodniczący Komisji – podziękował za przybliżenie projektu uchwały w sprawie 
programu zapobiegania  przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2024 – 2028 w części 
dotyczącej Powiatu Włocławskiego.  

 Przewodniczący Komisji – zapytał, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania? Nie było już żadnych 
pytań. W związku z brakiem  pytań Przewodniczący komisji zapytał, kto jest za pozytywnym 
rozpatrzeniem projektu uchwały w sprawie programu zapobiegania  przestępczości oraz 
ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu 
Włocławskiego na lata 2024 – 2028 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego 
i przeprowadził procedurę glosowania.  

 
Wyniki głosowania: 
Za – 4 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja   
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie projektu uchwały  w sprawie programu 
zapobiegania  przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego 
dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2024 – 2028 w części dotyczącej 
Powiatu Włocławskiego.  
Projekt uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie programu zapobiegania  przestępczości 
oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek 
i Powiatu Włocławskiego na lata 2024 – 2028 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

8. Opracowanie projektu planu pracy Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego na rok 2024.  
 

 



Przewodniczący Komisji - poinformował członków komisji, że wraz z zawiadomieniem 
o posiedzeniu komisji,  otrzymali  projekt  planu pracy Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego na rok 2024.  
Przewodniczący komisji  zapytał  członków komisji, czy mają uwagi bądź propozycje do 
przedłożonego projektu? Nie było żadnych uwag. 
Wobec braku uwag Przewodniczący  Komisji, zapytał  członków komisji, kto jest za przyjęciem  
projektu planu pracy Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego na rok 
2024 i   przeprowadził  procedurę głosowania. 
 
Wyniki głosowania: 
Za-4 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący  Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt planu pracy Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego na rok 2024.  
Projekt planu pracy Komisji  Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady 
Powiatu we Włocławku  na 2024 rok stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 

9. Sprawy różne. 
 

Przewodniczący  Komisji – zapytał, czy ktoś z członków komisji chciałby zabrać głos 
w tym punkcie? Nie było żadnych głosów.  
 

10. Zamknięcie obrad Komisji. 
 

Po zrealizowaniu porządku obrad Przewodniczący Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego w dniu 27 listopada 2023 roku o godzinie 14:15 dokonał zamknięcia obrad Komisji.  

 
 

Przewodniczący Komisji Administracji 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 
 
              Mariusz Bladoszewski 
 
 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała 
Anita Sudomir – Ozdoba ……………………… 

 
 

 

 
 


